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Proč tak dlouho nevyšly Kublovské noviny  

 Příčina, proč minulý rok nevyšly Kublovské noviny, je jednoduchá. Zkrátka už mi nezbýval 
čas ani síly, kdy k obvyklým problémům při zajišťování loňských stavebních akcí bylo nutno řešit 
novou úpravu odpadů, problémy s pitnou vodou, ale i provozem kanalizace, parkování před místní 
prodejnou, zajištění provozu pobočky pošty, příprava pro zahájení prací na domu č.p. 10 atd. Ale 
posuďte to sami po připomenutí těch nejdůležitějších loňských i letošních akcí.  

Krátké ohlédnutí do roku 2021 

Oplocení obecního úřadu 
V květnu jsme dokončili nové oplocení obecního úřadu instalací nových plotových výplní na 
předtím nově vybudovanou podezdívku. Ty byly 
pořízeny z dotačních prostředků SZIF, které jsme 
získali prostřednictvím Místní akční skupiny (MAS) 
Mezi Hrady, jejíž je obec jedním ze zakládajících 
členů.  Nové oplocení dotváří důstojné prostředí jak 
pro obecní úřad, tak i pomník padlých ve dvou 
světových válkách. Nové oplocení si přijeli 
prohlédnout i někteří starostové z okolních obcí s 
tím, že by rádi takový plot také pořídili.  

Smíšená stezka pro chodce a cyklisty, aneb jak to vlastně bylo a která obec ji postavila? 
 S nápadem na vybudování komunikace mezi obcemi Kublov a Broumy souběžné s hlavní 
silnicí jsem přišel před více jak deseti lety. Jednalo se o 
dlouhodobě připravovanou akci, a proto poděkování patří 
zastupitelům předchozích zastupitelstev, kteří tento záměr 
podpořili. K realizaci záměru se mi nejdříve podařilo zajistit 
potřebný pozemek, na kterém se obec Kublov rozhodla postavit 
smíšenou stezku pro pěší a cyklisty. Úsek mezi Kublovem a 
Broumy je současně prvním z úseků cyklostezky z Broum až do 
Točníku, kterou jsem navrhl příslušnému koordinátorovi 
Středočeského kraje. Pokračovat v tomto záměru už bude na 
mých následovnících. 

 Obec již v roce 2016 v soutěži vybrala zhotovitele 
projektu na úsek mezi Kublovem a Broumy, aby na našem 
pozemku p.č. 1278 vyprojektoval stezku pro pěší a cyklisty.  V té 
době jsem oslovil předchozího starostu obce Broumy p. Ubryho a 
informoval ho o našem záměru s tím, že by bylo vhodné stezku 
účelně zakončit až u školy v Broumech, neboť jinak by ji naše 
obec musela zakončit na hranici našeho katastru, tj. u označníku 
obce Broumy. Po projednání v zastupitelstvu Broum byl 
požadavek na projekt rozšířen tak, aby stezka byla ukončena až u 
Základní školy v Broumech. Jak už to bývá, nic není, jak bychom 
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si představovali, a tak vypracování projektu trvalo déle, než bychom si přáli. Nutno však 
podotknout, že se musela řešit i jedna zátěž v Broumech, kde mezi krajskou komunikací a čekárnou 
byl pravděpodobně zapomenutý proužek pozemku soukromého vlastníka.    

 Po zpracování první verze projektu se naše obec obrátila na Státní fond dopravní 
infrastruktury, kde jsem zastupoval i obec Broumy, kterému jsme avizovali, že bychom chtěli na 
tento záměr požádat o dotaci z jejich fondu.  Zástupci SFDI nám navrhli některé úpravy projektu, 
které jsme do něj zapracovali. Jedním z hlavních požadavků bylo, aby v našem případě, kdy má 
být stavba prováděna na území dvou obcí, vystupovala jako stavebník, žadatel o dotaci jen jedna 
z obou obcí s tím, že jejich vzájemné vztahy a vypořádání si mají mezi sebou upravit ve smlouvě, 
avšak odpovědnost ve vztahu k SFDI ponese jen jedna z nich.  

 Tomuto požadavku jsme následně přizpůsobili přípravu akce a zpracování žádosti o dotaci, 
jakož i výběrové řízení, kdy logicky stavebníkem a zhotovitelem celé stavby od kublovského 
fotbalového hřiště až po broumskou školu a školku byla obec Kublov.  Podle smlouvy o 
spolupráci uzavřenou mezi obcemi Kublov a Broumy dne 27.1.2021 bylo ujednáno, že poté, co 
obec Kublov uhradí zhotoviteli tu část stavby, která bude vybudována na území Broum, bude jim 
následně vystavena faktura za tuto část stavby.  Obec Broumy podle této smlouvy měla zajištěnu 
účast na kontrolních dnech a možnost připomínkovat zjištěné nedostatky díla a navrhovat změny v 
průběhu stavby. Obec Broumy se tak aktivně zapojila do řešení té části stavby, která byla 
realizována na jejich katastru a je na místě kladně hodnotit spolupráci se starostou Broum p. Jirkou.   

 Bohužel SFDI naši stezku nakonec dotačními prostředky nepodpořil.  Zastupitelstva obou 
obcí následně rozhodla, že smíšenou stezku pro chodce a cyklisty mezi oběma obcemi i tak 
vybudují, a to ze svých vlastních prostředků.  

 V červnu minulého roku se stavba naplno rozjela. 
Všichni si ale jistě dobře pamatujete, s jakými nesnázemi 
jsme se potýkali. Ke konci června 2021 začaly intenzivní 
deště trvající několik dnů, část staveniště zahrnující skrývku a 
výkop pro vedení veřejného osvětlení mezi koncem Kublova 
a křižovatkou Ručička se proměnila v plavební kanál a 
poměrně dlouhou dobu jsme pak čekali na jeho vysušení.   

 V Broumech se řešila změna zakončení stezky u 
mateřské školy a posun stezky před jedním z vlastníků 
sousední nemovitosti. Nakonec se vše v dobré obrátilo 
(alespoň jsme si to mysleli) a v listopadu 2021 jsme požádali 
o kolaudaci. Po splnění požadavků na značení, byl na tuto 
stavbu vydán kolaudační souhlas dne 25.5.2022.  Jak jsme 
zjistili, odbor dopravy v té době řešil i stížnost jednoho z 
občanů Broum na tuto stavbu, a to mimo jiné i na to, že před 
kolaudací nebylo zabráněno stezku používat. I proto jsme 
museli na stezce pravidelně natahovat červenobílé pásky, 
které však nevydržely ani do druhého dne. Popravdě opravdu 
nevím, jak bychom fakticky mohli účinně zabránit dětem, pro 
jejichž bezpečí jsme toto dílo hlavně vybudovali, aby při cestě 
do a ze školy po stezce nejezdily a jak je donutit do doby 
vyhotovení kolaudačního souhlasu jezdit a chodit po značně 
zatížené hlavní silnici, a pokud by takové opatření existovalo, nevím, zda by je naše svědomí vůbec 
připustilo. 

 Na otázky typu, čí je to stezka z hlediska vlastnického vztahu, odpovídám, že naše stezka 
je v našem majetku v celé její výměře, která se nachází na pozemku obce Kublov p.č. 1278, tj. 
od fotbalového hřiště v Kublově po tabuli označující začátek obce Broumy.  V této části 
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Kublov zajišťuje její údržbu a osvětlení. Proto jsme také v návaznosti na její vybudování zajistili z 
úsporných důvodů vypínání osvětlení v noční době. Zbývající část trasy včetně autobusové čekárny, 
je ve vlastnictví obce Broumy. 

 Je pro mne opravdu potěšením, s jakým nadšením stezku přijaly školní děti, ale i řada 
starších lidí, kteří ji pravidelně používají k procházkám. Jedna paní, která před nedávnem s 
manželem koupila v Kublově dům mi s nadšením stezku a celkový vzhled obce komentovala slovy: 
"Já si v Kublově připadám, jako bych byla někde v lázních, to korzo do sousední vsi a ty 
asfaltové cesty, to je nádhera". 

Dodavatel stavby: Silnice Chmelíř, s.r.o., dílo dokončeno a převzato dne 30.11.2021. Náklady 
vynaložené obcí Kublov na hrazenou část stezky: 3.337.180,-Kč (bez DPH), 4.037.987,98 s DPH.  

 

Místní komunikace k vodojemu a pod poldrem 

 Z části se jednalo o stavbu 
financovanou Pozemkovým úřadem a 
realizovanou v souladu s plánem 
společných zařízení, do kterého byly tyto 
opravy zařazeny k žádosti obce.  

 Ve zbývající části byla oprava 
komunikací financována obcí, a to 
zejména komunikace pod vodojemem a 
dva úseky za Chaloupkami.  

Dodavatel: Strabag, a.s., dílo je 
realizováno a převzato 30.9.2021, záruční doba 36 měsíců, cena dle SOD 939.907,09 Kč bez DPH,  
konečná cena 934.376 Kč bez DPH, tj. 1.130.594 Kč s DPH. 
 

Parkovací místa u obecního úřadu 
 Obec řešila minulý rok i problém s parkovacím 
místem u obecního úřadu. Z tohoto důvodu bylo 
provedeno zpevnění části pozemku za obecním 
úřadem.   
 Záměr jsme kvůli snaze o minimalizaci nákladů 
zajistili zčásti svépomocí, zčásti dodavatelsky. Celkové 
náklady 169.648,43 Kč. 
 
Akce při příležitosti kublovské pouti  

 I v minulém roce se konalo již 
tradiční setkání občanů při příležitosti pouti 
v Kublově. Jako vždy nejvíce pozornosti 
vždy zaznamenáme při vystoupení těch 
nejmenších z naší mateřské školy. Srdečné 
poděkování si zaslouží paní ředitelka Marie 
Rumpíková i ostatní paní učitelky, které 
svými výsledky při výchově dětí už naši 
školku proslavili tak, že se mnoho rodičů 
snaží o umístění svých dětí právě v naší 
mateřské škole.  
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Osvětlení komunikace ke Zdické skále 
V souvislosti s pokládkou nového kabelového vedení pro ČEZ Distribuce, a.s. jsme si nechali 
vypracovat projekt na veřejné osvětlení v tomto úseku stavby a zajistili vyžádání územního 
souhlasu.  Po zakoupení kabelu, osvětlovacích těles, sloupů a potřebného příslušenství jsme zajistili 
jeho pokládku. Svépomocí byly postaveny podpěrné body VO a osazeny osvětlovacími tělesy.  
Celkové náklady 151.685,-Kč.  
 

Nová úprava zahrady Mateřské školy Kublov  
 K oprávněnému požadavku 
ředitelky Mateřské školy Kublov se obec 
rozhodla provést zásadní úpravu zahrady. 
Obec v soutěži vybrala dodavatele: 
společnost Zahrady Beroun, s.r.o. Dílo 
mělo být dokončeno v průběhu letních 
prázdnin, tj. do 31.8.2021.  V důsledku 
nepříznivého počasí, a hlavně nedostatku 
některých komponent, kterými měla být 
zahrada vybavena, došlo k předání díla až 
21.12.2021. Realizaci díla si vzal na 
starost Ing. Špiryt. Cena díla 
992.455,42 Kč. 
 

Komunikace v Zátiší.  
 V soutěži byl vybrán dodavatel Technické služby a stavby 
Šestajovice, a.s. Cena 3.261.935,55 Kč.  K předání díla mělo dojít do 
15.12.2021. Z důvodu nízkých teplot, pro které nebylo možno dokončit 
pokládku zámkové dlažby a obrubníků byla doba výstavby prodloužena 
do 31.3.2022. Konečná cena díla 3 417 330,- Kč.  Důvodem navýšení 
ceny byly vícepráce, kdy na základě zkoušky únosnosti podloží bylo 
nutno na dvou úsecích stavby provést jeho odtěžení a následné zpevnění 
kamenivem, další vícepráce spočívala v tom, že obec si nechala v průběhu 
této stavby vybudovat přípravu pro připojení svého pozemku určeného k 
zástavbě, aby již následně nemuselo dojít k poškození povrchu této nové 
komunikace.  
 

Provoz kanalizace - povolení k vypouštění končilo 31.12.2021 
 Většina občanů pochopitelně ani netuší, že provozovat kanalizaci není samozřejmostí. 
K tomu je mimo jiné krom množství jiných věcí zapotřebí opakovaně žádat vodoprávní úřad o 
vydání povolení k vypouštění vyčištěných odpadních vod do toku Lučního potoka. Nikdy jsme 
neměli problém při jednání s tímto úřadem, kterým je odbor životního prostředí při MÚ Beroun, ale 
se stanoviskem Povodí Vltavy, s.p. (PVL), které je jedním z podkladů pro povolení vodoprávního 
úřadu. Ač lze povolení vydat až na dobu 10 let, při poslední naší žádosti nám bylo povolení ke 
stanovisku PVL vydáno jen na 5 let a naposledy k naší žádosti o prodloužení podané minulý rok 
byla navrhována doba ještě kratší. K našemu překvapení bylo k této naší poslední žádosti 
argumentováno hlavně množstvím amoniakálního dusíku, avšak v období, kdy teplota v aktivačních 
nádržích byla nižší než 12 stupňů Celsia, kdy ani podle příslušného právního předpisu se nedá tento 
údaj sledovat, protože při těchto teplotách k odbourávání této látky prostě nedochází.  Na základě 
starostou vodoprávnímu úřadu předložené argumentace, které rozporovalo stanovisko PVL, bylo 
nakonec povolení k vypouštění vodoprávním úřadem   prodlouženo, a to o dalších 10 let, tj. do 
roku 2031, což postačí pro zajištění provozu ČOV na další dvě volební období.  
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 Jen pro úplnost je třeba poznamenat, že vedle nákladů spojených s provozem kanalizace 
(odvozy kalů, čištění nátokových jímek, hrazení el. energie a ostatních provozních nákladů), je po 
dvanácti letech provozu stále častěji třeba vyměňovat, či opravovat jednotlivá technologická 
zařízení. V roce 2021 jsme museli vyměnit provzdušňovací elementy v obou aktivačních nádržích, 
což představovalo jen za nákup materiálu částku 95.686,48 Kč (výměnu provedl náš zaměstnanec), 
za další opravy a servis jsme zaplatili 73.414,-Kč.  

        JUDr. Josef Matějka - starosta 

 
Vítání občánků 
Původně plánované termíny na vítání občánků musely být 
bohužel zrušeny, a to vzhledem k opatřením souvisejícím s 
Covid-19.Vítání občánků jsme se tedy dočkali po více než 
dvou letech. 
Někteří rodiče využili možnost zapsat svého potomka do 
Pamětní knihy bez slavnostního obřadu. S ostatními jsme 
se, kvůli vysokému počtu dětí, potkali tentokráte v sále 

restaurace Na Slovance. Nových občánků bylo za předešlé 
2 roky, celkem 13, ale k vítání se dostavilo 10 z nich. 
Našimi novými občany se tak stali: Amélie Šimková, 
Jaromír Donda, Václav Bouška, Dominika Zelenková, 
František Pavlíček, Tomáš Bátor, Daniel Malec, Elin 
Ksandrová, Lea Zimová, Rozálie Zímová, Tadeáš 
Blahovec, Anna Zrcková a Klára Ulbrichová. 
Setkání občanů z důvodu opětovného nárůstu šíření 
Covid-19 muselo být zrušeno. 
               Jana Domanská 
 
Z činnosti JSDH Obce Kublov 2021 
 V roce 2021 naše jednotka, jejímž zřizovatelem je Obec Kublov, zasahovala u 28 událostí, a 
to jak v katastru obce Kublov, tak mimo ni. Jednalo se celkem o 5 požárů, z toho 2 požáry v obci 
Kublov, 2 v obci Točník. Na tyto požáry se vyjíždělo v nočních hodinách. V obci Točník se jednalo 
o požár televizoru v rodinném domě a v druhém případě požár lednice v bytovce, kde byla nutná 
evakuace několika bytů. Poslední pátý požár byl při větrné kalamitě u komunikace Kublov směr 
Březová, kde po přetržení elektrického vedení vzniklo zahoření 
trávy. V tento den ještě jednotka zasahovala u 4 padlých stromů na 
komunikaci. 
2.8.2021 bylo vyhlášeno prověřovací cvičení na hrad Křivoklát, 
kam je naše jednotka zařazena z důvodu průjezdnosti naší mobilní 
plošiny MP 17 na podvozku Avia A 31T. Na místě byla 
odzkoušena průjezdnost vozidla až na horní nádvoří a následně 
odzkoušena možnost hašení z plošiny. 
Mezi další činností naší jednotky byla účast na dopravní nehodě 
osobního vozidla a dodávky, která skončila převrácena na boku. Za 
pomoci mobilního jeřábu AD 14 Liaz 150, bylo vozidlo převráceno 
zpět na kola a přesunuto na komunikaci. 
  Další naší činností je zajištění převozu antigenních testů ze 
skladu HZS Benešov pro městské úřady Beroun a Hořovice, které 
to dále distribuují školám. Celkem bylo provedeno 6 jízd. Za tuto 
činnost jsme od krajského úřadu získali dotaci na dovybavení naší 
jednotky za účelem ochrany obyvatel. Z této dotace byl pořízen 
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nový nákladní přívěs, naftové topidlo a mobilní stoly s lavicemi. Za administrativní nemalou práci s 
touto dotací pro hasiče velice děkujeme starostovi obce p. Matějkovi, který nad tím strávil hodně 
času. Rád bych ještě připomenul, že nám začalo topné období, chtěl bych tedy tímto apelovat na 
Vás spoluobčany, abyste si nechali zkontrolovat stav komínů a byli obezřetní při vynášení žhavého 
popela.        Velitel JSDH Kublov Martin Šmíd 

***** 
Z činnosti spolků 

 
TJ Kublov z.s.- ohlédnutí za rokem 
2021  
První akcí v roce 2021 byl sběr železného 
šrotu po obci 15. 5. 2021. 
Kublovskou „Pěknou“ tentokrát pořádala 
v pondělí 28. 6. naše tělovýchovná 
jednota. Sešlo se více než třicet příznivců 
této tradice. 
Turistický oddíl zorganizoval v sobotu 
24. 7. 2021 výlet vlastními auty do 
Zbiroha. Zde 28 turistů vyrazilo zdolat 
vrcholy okolních kopců Čertovky, s 
výškou 565 m. n. m a Světoviny, tyčící se 
do výšky 560 m. n. m. Po obědě v restauraci Lesanka všichni absolvovali prohlídku hradního 
okruhu zámku Zbiroh. Výlet se všem moc líbil, pohodu a spokojenost znásobilo krásné letní počasí. 
Na konci července uskutečnila TJ po dvou letech covidové situace „Valnou hromadu“ k 
vyhodnocení svojí činnosti. 
V neděli 5. 9. 2021 připravilo TJ s finanční pomocí Obce Kublov zájezd do města Tábor a jeho 
okolí.  
Tentokrát 21 turistů navštívilo poutní místo Klokoty. Průvodkyně tamního kláštera doplnila 
prohlídku odborným výkladem o historii tohoto místa. Poté všichni zavítali na blízkou rozhlednu 
Hýlačka ve Větrovech. 
Návštěvu města Tábora jsme zahájili 
prohlídkou muzea v Bechyňské bráně a 
vyhlídkou na město z hradní věže Kotnov. 
Odpoledne jsme pokračovali prohlídkou 
vzácné radnice a Husitského muzea, které je 
velmi zajímavé a svým rozsahem obrovské. 
Absolvovali jsme celé, včetně prohlídky 
druhého největšího gotického sálu v České 
republice, kde je impozantní jezdecká socha 
Jana Žižky. 
Výlet jsme zakončili okružní procházkou po 
náměstí a dál celým městem okolo historických 
měšťanských domů s krásnými sgrafitovými 
fasádami až k vodopádu u vodní nádrže Jordán. 
V sobotu 11. 9. 2021 se pod vedením průvodce Ekologického Centra Orlov pana Urbana podařilo 
25 turistům zdolat nejznámější vrchol Brd Třemšín s výškou 827 m. n. m. Odpoledne jsme si ještě 
doplnili své znalosti v malebném městečku na úpatí Brd v Rožmitálu pod Třemšínem. V 
Podbrdském muzeu jsme se seznámili s životem a řemesly brdských osadníků. Zaujal nás 
především unikátní model chrámu sv. Víta z milionu stébel žitné slámy a také expozice skladatele 
Jakuba Jana Ryby. Velmi zajímavá a pěkná byla prohlídka expozice starých modelů aut Aero. 
Všechny akce turistického oddílu zajišťuje pan Jaroslav Zíma. 
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Stolní tenisté Tělovýchovné Jednoty Kublov pokračovali v druhém pololetí v pravidelných 
aktivních setkáních u ping-pongových stolů. Uspořádali dva turnaje, první 4. 7. 2021, kdy za velmi 
dobré účasti zvítězil Milan Holienčin před Michalem Pacovským a Zdeňkem Vlkem, a turnaj 
čtyřher v sobotu 11. 9. 2021 za účasti 6 dvoučlenných týmů, zvítězil pár Milan Holienčin a Pavel 
Malec z Malé Louky. Druhé místo získali Jakub a Miroslav Kratochvílovi. Třetí příčku obsadil pár 
Martin a Jiří Paterovi. 
Bohužel vzhledem k prudce se zhoršující epidemiologické situaci byl zrušen připravovaný Soumrak 
turistů TJ Kublov, který se měl konat v neděli 12. 12. 2021. V tomto roce se neuskutečnil ani 
„Vánoční turnaj ve stolním tenisu“. 
                        Jaroslav Zíma, Hana Jungmanová 
 
ZO KSČM Kublov  
ZO KSČM na sobotu 28. 8. 2021 připravila v rámci akce " Zpět 
do historie" návštěvu zámků v Nelahozevsi a ve Veltrusech. V 
Nelahozevsi si 35 účastníků prohlédlo jednu z nejkrásnějších 
renesančních staveb v Čechách. Také jsme se zastavili u rodného 
domu hudebního skladatele Antonína Dvořáka. Zámek Veltrusy 
patří zase mezi nejkrásnější barokní zámky. Okouzlující 
evropskou vzácností jsou luxusní orientální tapety. Park u zámku, 
kterým jsme se prošli, je u nás jedním z největších. 
 
Kublováček z.s.  
Rejdění světlušek 
V neděli 31.10.2021 se konala tradiční akce "Rejdění 
světlušek". Děti si rozsvítily své lampiony a společně se 
svými rodiči se vydaly procházkou od Veského rybníka 
přes Chaloupky, směrem k vodárně. Tam byl pro zahřátí 
připraven teplý čaj a oheň pro opečení buřtů. Na děti čekala 
stanoviště s plněním různých úkolů, jedním z nich byla i 
bojovka v lese pro odvážné. Všechny děti byly moc 
statečné a bojovku zvládly. Za splnění všech úkolů zaslouženě dostaly odměnu v podobě cukrové 
vaty a drobných sladkostí. Věříme, že se dětem akce líbila. Děkujeme dobrovolným hasičům za 
pomoc s osvětlením prostoru u vodárny pro bezpečnější pohyb při plnění úkolů. Také děkujeme 
starším dětem, které nám pomáhaly na stanovištích a mají velkou pochvalu. Moc si vážíme každé 
pomoci! 
Rozsvěcení vánočního stromu a Vánoční jarmark nebylo možno z důvodu epidemiologické 
situace pořádat.  
 
 
Pálení čarodějnic 
V sobotu, 30.4.2022, pořádalo 
SDH Kublov, společně se 
spolkem Kublováček, tradiční 
pálení čarodějnic. Pro děti tu 
byla připravena různá stanoviště 
s úkoly a za jejich splnění 
dostaly pak děti sladkou odměnu. 
Připraveno zde bylo i posezení u 
ohniště, kde bylo možno si 
opékat buřty. 

***** 
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Z činnosti Obce Kublov v r. 2022 

Zajištění provozu restaurace Na Slovance  
Poté, co byl s předchozím pachtýřem Slovanky pacht k 31.1.2021 
ukončen, bylo nutno zajistit vytápění objektu, což jako obvykle bylo 
na starostovi.  Nového pachtýře nebylo snadné nalézt, a to i když tuto 
možnost zvažovali dva místní občané.  Na vícekrát zveřejněný záměr 
a výzvu se podařilo obci uzavřít smlouvu s novou provozovatelkou až 
v lednu letošního roku.                  
    Vedle topení je nutné kotel pravidelně vymetat 
 
V dubnu jsme uklízeli obec a její okolí 
V sobotu 23.4.2022 se více jak 30 občanů z naší obce zapojilo do 
úklidové akce pořádané obcí.  
 Po dvouleté přestávce z důvodu koronavirové nákazy a po 
dvou odkladech termínu z důvodu nepříznivého počasí, se letošní 
akce zúčastnil tradičně velký počet našich spoluobčanů, kteří tak dali 
najevo, že jim na prostředí, ve kterém žijí, opravdu záleží.  Podle 
vážního lístku jsme nashromáždili k odvozu 1.260 kg odpadu. 
Dovolím si doufat, že se někdo ujme pořádání jarního úklidu i v 
dalších letech.   

Zajištění potřebného množství pitné vody z veřejného vodovodu 
 Již delší dobu jednáme se společností Vodovody a kanalizace Beroun, a.s. a to od doby, kdy 
jsme se dozvěděli, že jsou odmítáni zájemci o připojení na zdejší veřejný vodovod. Při více 
jednáních se již poněkud vyjasnily požadavky obou stran, kdy VAK Beroun jde o to, abychom se 
finančně podíleli na rozvoji vodárenské infrastruktury a současně má zájem, aby do jejich 
vlastnictví byly převedeny dosud nepředané vodovodní řady.  Stanovisko VAK Beroun bylo 
následně zformulováno v její nabídce na odkup vodárenské infrastruktury a v návrhu kupní 
smlouvy a ve smlouvě o podpoře rozvoje infrastruktury. 
 Obec Kublov svá stanoviska a ochotu k vyřešení věci vyjádřila v protinávrzích obou smluv, 
které svému partnerovi odeslala 5.9.2022. V době dokončování tohoto článku čekáme na vyjádření 
protistrany. Těžištěm našeho protinávrhu je smluvně ošetřit zajištění potřebného množství vody 
vybudováním nového zdroje.  
Vybudování místa pro kontejnerové stání a pořízení dvou kontejnerů 
 Na základě žádosti obce Kublov vybudoval Mikroregion Hudlicko podle námi předloženého 
projektu důstojnější prostor pro kontejnerová stání u Veského rybníka a současně byly naší obci 
poskytnuty dva nákladní kontejnery, a to pro hřbitovní odpad a bioodpad.  První z kontejnerů je 
umístěn u hřbitova k odkládání hřbitovního odpadu.  

Odpadové hospodářství.    
 Už těžko spočítat, kolik jednání obec absolvovala v průběhu minulého roku se svozovou 
firmou v souvislosti se změnou odpadové legislativy, která si vynutila i změnu vyhlášek naší obce.  
Při těchto jednáních jsme od počátku usilovali, aby u komunálního odpadu každý v budoucnu zaplatil jen 
za to, co skutečně předá k odvozu. Současně jsme chtěli dosáhnout na možnost kontroly nad množstvím 
na skládky celkem odváženého odpadu i nad tím, že fakturován je jen komunální odpad odvážený z 
domácností, nikoli odpad z podnikatelské činnosti. Toho se nám v průběhu minulého roku nepodařilo 
dosáhnout, a proto jsme byli nuceni vydat vyhlášku, podle které se hradí poplatek v závislosti na objemu 
svozové nádoby.  
 Až při jednání s ředitelem provozovny dne 10.1. 2022 Ing. Fadejevičem, ke kterému jsem ho 
osobně vyzval, nám bylo sděleno, že jejich firma intenzivně pracuje na možnosti vážení odpadu a že již 
byly některé svozové vozy vybaveny váhami, které jsou způsobilé vážními lístky dokládat celkové 
množství komunálního odpadu odváženého z naší obce. 
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 Na jednání dne 10.5.2022 v sídle svozové firmy Ing. Fadejevič informoval, že podle slibu, který 
dal starostovi naší obce, dokončují poslední přípravy k tomu, aby zatím u dvou obcí, Kublova a 
Suchomast, bylo možno zahájit zkušební provoz, při kterém budou u každé nemovitosti zjišťovány počty 
výsypů.  
 Dne 18.7.2022 bylo potvrzeno, že při zkušebním provozu již bude možno zajišťovat i vážení 
jednotlivých sběrných nádob.  
 Všichni víte, že čipování popelnic již proběhlo. Současně byl započat i zkušební provoz jejich 
vážení. Podle výstupu z prvního vážení zařízení registruje např. i 3 kg odpadu v popelnici. Předaný 
výstup je propojen prostřednictvím popisných čísel domů.  Zatím svozová firma odlaďuje a kontroluje 
přesnost výstupních dat. 
 Pokud vše dopadne tak, jak bylo ujednáno, bude možno s účinností od nového roku změnit výběr 
poplatků podle množství skutečně odkládaného komunálního odpadu.  
 Jen pro úplnost, všichni jsme zaznamenali, že v poslední době došlo k závadám při vyvážení 
sběrných nádob.  Popelnici nevyvezli ani starostovi, i když sousedům z obou stran ji vyvezli. Opravdu 
těžko pochopitelné. Svozová firma to zdůvodnila, že do naší obce nasadila novou posádku, která 
obsluhuje vozidlo vybavené váhou, kdy tato osádka to tu ještě nezná. Doufejme, že ji poznávání naší obce 
nebude trvat příliš dlouho, neboť už po minulých třech svozech jsem musel trvat na opakování svozu u 
některých nemovitostí.  
 
Obec po předchozím výběrovém řízení o letošních prázdninách zajistila dodávku nového 
vybavení kuchyně mateřské školy.  
Nahrazena byla stará kuchyňská el. kamna, pořízen 
konvektomat, nové nerezové stoly a kuchyňské 
nádoby do konvektomatu.  Dodavatelem byla v 
soutěži ze čtyř nabídek vybrána obchodní společnost 
GS-Service, s.r.o. Náklady na dodávku vybavení 
včetně montáže činily 241.202,-Kč, tedy částka 
odpovídající nabídce i uzavřené smlouvě. Až na 
zádrhel, kdy starosta musel rychle před montáží 
zajistit výměnu jističe a instalaci přípojných prvků 
vody a odpadu pro konvektomat, vše proběhlo bez 
závad.  V současné době se již na tomto vybavení 
vaří obědy pro děti i důchodce.  
 
Současně jsme o letních prázdninách zajistili výmalbu prostor naší mateřské školy 

Výmalbu ke spokojenosti paní ředitelky provedl pan Jaroslav Štrob, který předložil nejnižší 
cenovou nabídku. Za tuto výmalbu obec zaplatila 52.670,-Kč, což je o 1.340,-Kč méně, než činila 
nabídka.  
 
Česká pošta, s.p. 
 Minulý rok nás opět oslovili zástupci České pošty, a.s. s nabídkou na transformaci zdejší 
pošty na tzv. Poštu partner. Starosta připomněl historii pobočky zdejší pošty i to, že budovu pošty i 
s pozemkem zakoupila Obec Kublovská v r. 1912, po roku 1948 o ní přišla a naší žádosti o vrácení 
tohoto majetku nebylo v roce 2013 ze strany vlády ČR vyhověno, byť naše obec počítala s využitím 
nemovitosti pro zajištění provozu pošty i pro případ, že jí bude vráceno vlastnické právo k těmto 
nemovitostem.  Starosta zástupcům pošty sdělil, že by s otázkou zřízení Pošty partner musela být 
otevřena i otázka převodu nemovitostí, ve kterých se pobočka nachází a které jsou ve vlastnictví 
České republiky.  
 Po delší odmlce bylo obci nabídnut odprodej nemovitostí za podmínky současného zřízení 
Pošty partner a to za 2 132 000,- Kč, za náklady za vypracování znaleckého posudku 22 933,- Kč a 
závazku, že po dobu 20 let ode dne vkladu zákazu zcizení a zatížení do katastru nemovitostí 
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Předmět koupě ani částečně jakýmkoli způsobem nezcizí ani jej, byť jen částečně, nezatíží 
jakýmkoli právem ve prospěch třetí osoby bez souhlasu Prodávajícího. 
 I když stále považujeme postup našeho státu v této věci za eufemisticky řečeno nevstřícný, 
přesto zastupitelstvo v zájmu zachování zdejší pobočky bylo ochotno o zřízení Pošty partner dále 
jednat, byť takové řešení je pro obec značnou zátěží, neboť na sebe převezme odpovědnost za 
zajištění provozu pošty, včetně jejího personálního zajištění.   
 Několik dnů před podpisem smlouvy na Poštu partner, kdy jsme již měli i vysoutěženu 
pracovnici pro zajištění činnosti této pobočky, byl obci doručen návrh smlouvy o prodeji 
nemovitostí, jejíž podmínky se lišily od předchozích informací pošty. Především věcné břemeno ve 
smlouvě mělo být namísto dvaceti let sjednáno na dobu neurčitou a existence věcného břemene 
měla být vázána nejen na činnosti související s provozem Pošty partner, ale i na veškeré činnosti 
zapsané v obchodním rejstříku České pošty a.s. 
 K tomu starosta dne 18.8.2022 odeslal poště stanovisko obce, na který pošta reagovala 
omluvným dopisem, nicméně trvají na věcném břemeni na dobu neurčitou. Připustili však několik 
ústupků, ale ohledně účelu zřízení věcného břemene nám plně nevyhověli. V současné době jednání 
o odkoupení nemovitostí a zřízení Pošty partner pokračují.  
  

Stav vyřizování žádosti o dotaci na vybavení zahrady mateřské školy novými herními prvky. 
 V souladu s usnesením zastupitelstva z dubna letošního roku obec podala žádost 

prostřednictvím MAS Mezi Hrady na SZIF - portál farmáře o dotaci na vybavení zahrady mateřské 
školy herním prvkem. Předpokládá se nákup prvku za cca 300 tis. Kč, dotace je žádána ve výši 
239.999,-Kč.  Po opravě žádosti jsme byli vyrozuměni, že náš projekt byl vybrán.  

 
Informace o stavu při vyřizování povolení orgánů památkové péče k provedení průzkumných 
a stavebních prací v domě č.p. 10 (rodný dům J.L. Zvonaře). 

 Po mnoha jednáních s památkáři bylo dosaženo úspěchu v tom, že po doručení technického 
popisu s příslušnou autorizací nám pracovník památkové péče vydal závazné stanovisko k námi 
navrhovaným úpravám. To obratem starosta doručil na Stavební úřad v Králově Dvoře se 
současným ohlášením stavebních prací. Dne 12.9.2022 byl obci vydán souhlas s provedením 
ohlášeného záměru, tj. odstranit všechny novodobé úpravy provedené bez povolení památkářů, 
které poškozují celý objekt (rozbité chodníky, oplechování spár, zateplení heraklitem, betonové 
podlahy, ústřední topení, …). Práce budou provedeny pouze v přesně vymezeném rozsahu tak, aby 
nedošlo k poškození původní stavby, při zjištění nových skutečností budou práce zastaveny a dále 
se bude pokračovat až po souhlasu orgánu státní památkové péče MěÚ Beroun. 
 Nové zastupitelstvo tak má tímto umožněno po výběru dodavatele započít s povolenými 
přípravnými pracemi, které jsou předpokladem následné celkové opravy tohoto památkově 
chráněného objektu.  
 Jen pro úplnost, když jsem navrhl zakoupení této nemovitosti, netušil jsem, co nás 
čeká.  
 

Zásilkovna  

 Starosta v srpnu na základě souhlasu zastupitelstva 
obce uzavřel smlouvu se společností Zásilkovna, s.r.o., 
díky které již byl mezi Slovanku a místní prodejnu 
umístěn Z-BOX pro doručování menších zásilek. Cílem 
bylo rozšířit služby pro naše občany, protože s použitím 
tohoto prostředku si mohou vyzvedávat menší zásilky 
kdykoli jim to vyhovuje.  
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Parkoviště u COOP Hořovice, družstvo 

 Na základě jednání s vedením COOP uzavřel starosta smlouvu o odkupu pozemku p.č. 51/5 
a části pozemku p.č. 48/3 (nové p.č. 1331) se současným zřízením věcného břemene pro přístup k 
zajištění zásobování prodejny a závazkem na zpevnění přístupové cesty a vybudování parkoviště 
před prodejnou.  Kupní cenu za oba pozemky ve výši 219.000,-Kč již obec uhradila.  

Další úsek veřejného osvětlení 

 V souvislosti s položením podzemního kabelu ČEZ se podařilo vybudovat za výjezdem z 
návsi ve směru na Malou Louku po levé straně novou část veřejného osvětlení. Podle ohlášených 
záměrů ČEZ plánuje v následujících letech pokládku podzemních rozvodů NN v části od hasičské 
zbrojnice k návsi, Malá Louka, Průhon, Podskalí, Zátiší i v Hoře.  Obec podle schváleného záměru 
bude vždy usilovat těchto akcí využít pro postupné rekonstrukce veřejného osvětlení.   

 Zaznamenali jsme kritiku, proč se kabely budou pokládat poté, co byl položen nový asfalt na 
hlavní silnici. Bohužel, za to obec nemůže, protože dosud investoři v předstihu své záměry týkající 
se obcí neevidují v nějaké centrální databázi tak, aby i ostatní investoři mohli koordinovat 
načasování svých vlastních záměrů v určitém místě. Například o vyasfaltování hlavní silnice jsme 
se dozvěděli jen shodou okolností od zhotovitele, který pro Středočeský kraj pokládku nového 
asfaltu měl provádět, když jsme s ním minulý rok jednali ohledně započetí prací na opravě našich 
polních cest.  

Nákup mobiliáře z dotace Mikroregionu Hudlicko.  
 Starosta informoval zastupitele, že na základě poskytnuté dotace z Mikroregionu Hudlicko 
ve výši 13.460,-Kč na dovybavení mobiliáře se mu podařilo ve stanovené lhůtě zajistit nákup dvou 
litinových laviček až ze Slovenska za částku 13.957,-Kč.  Rozdíl byl uhrazen z prostředků obce. 
Jedna z laviček je již nainstalována na začátku cyklostezky, druhou nechal starosta umístit za 
fotbalové hřiště.  
 
Výsadba stromů 
 V rámci plnění plánu společných zařízení (záměr IP 34 Na Kopaninách) vydaného v rámci 
již dříve realizované pozemkové úpravy, vydal starosta v srpnu souhlas pro výsadbu ovocných 
stromů na pozemku obce Kublov p.č.  889 a 740 v k.ú. Kublov (podél cesty od vodojemu k silnici 
na Karlov).  Celkem bude na tomto pozemku vysázeno 14 švestek a 13 třešní.  Výsadbu pro nás 
zajišťuje subjekt Sázíme stromy, z. ú., Libochovická 1072/11, 184 00 Praha 8 Chabry, za kterou 
jedná naše občanka paní Zuzana Šlajsová, která zajistila i sponzora a to Tipsport. Obec tak nebude v 
souvislosti s touto výsadbou nic hradit, pouze zajistí vytyčení místa pro výsadbu, výkop jam s 
využitím naší techniky a zálivku po výsadbě. Současně bude zajištěna i výsadba stromů 
plánovaných u nově vybudované komunikace v Zátiší pod Hlinovkou. Děkujeme p. Šlajsové za 
pomoc naší obci.   

Poldr uspěl v soutěži 
 Pozemkový úřad jako investor tohoto záměru přihlásil stavbu poldru v obci Kublov do 
soutěže Stavba roku Středočeského kraje 2022. Pořadatelem soutěže byla Nadace pro rozvoj 
architektury a stavitelství ve spolupráci se Středočeským krajem. Do soutěže bylo přihlášeno 25 
staveb. Podle počtu odevzdaných hlasů náš poldr obsadil druhé místo s počtem 1609 hlasů, a to 
za stavbou nové mateřské školy v Letech, která obsadila místo první. Slavnostní vyhodnocení této 
soutěže proběhlo v Kutné Hoře dne 29.9.2022.  Vyhodnocení se zúčastnil zástupce investora. 
Důležité je, že se obci podařilo stavbu do plánu společných zařízení prosadit.  Každopádně tímto 
děkuji všem, kdo odevzdal této stavbě svůj hlas, kterými byli nejen občané naší obce.  
 Znovu si dovolím zopakovat. Poldr není rybníkem a ani do něj nelze uměle vysazovat 
nějaké ryby. Omezenou zátopu se nám podařilo do projektu zahrnout ve spolupráci s CHKO 
Křivoklátsko a tato slouží jako životní prostor pro drobné živočichy. Potěšila nás zpráva Ing. Karla 
Lankaše - zoologa AOP ČR Střední Čechy, který při průzkumu potvrdil v okolí našeho poldru 
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výskyt evropsky chráněného živočicha - modráska bahenního 
a současně i výskyt hostitelské rostliny, bez které se nemůže 
rozmnožovat, kterou je rovněž chráněná rostlina krvavec 
toten. Právě s ohledem na výskyt této rostliny je možno seč 
pobřežní vegetace provádět v omezeném režimu, a to v 
prvním termínu do 15.6. a ve druhém termínu začátkem září. 
Lokalita je i nadále sledována pracovníky agentury ochrany 
přírody a krajiny.  
 Při této příležitosti si dovolím ještě něco poznamenat. 
Hned jak se poldr dokončil, tak samozřejmě všichni hledali 
kdejaké mouchy, a to i někteří zastupitelé, kteří po prvním 
dešti, který odkryl kamení, poukazovali, jaký je to šlendrián, 
že to kamení z hlíny zhotovitel neodstranil. A jak jsem to 
vyřešil? No prostě jako v mnoha případech předtím.  Zkrátka 
jsem vzal celou svou rodinu a kamení jsme vysbírali.     
                   JUDr. Josef Matějka - starosta 

 
***** 

Z činnosti JSDH Kublov v r. 2022 
 Letošní rok pro kublovské hasiče oproti jiným rokům je na zásahy pestřejší a náročnější. Od 
začátku roku jednotka celkem vyjela ke 30 událostem, při kterých se jednalo o padlé stromy, 
požáry, dopravní nehodu a technické pomoci. 
 Jednotka zasahovala 23 x mimo katastr své obce z toho dvakrát na území Plzeňského kraje a 
7 x v katastru své obce.   
 Z náročnějších zásahů můžeme jmenovat vyproštění osobního vozidla, které skončilo na 
střeše mimo komunikaci. Vozidlo za pomoci mobilního jeřábu AD 14 – Liaz 150 bylo vytaženo na 
komunikaci a následně naloženo na vozidlo odtahové služby. 
 V průběhu období větrů jednotka zasahovala u 11 případů 
padlých stromů na komunikaci a do drátů elektrického vedení, a to 
hlavně na komunikaci Kublov směr Březová. 
 Jednotka také zasahovala u několika požárů, a to v obci 
Zbečno, požár rodinného domu, dále v obci Točník při požáru stodoly 
v nočních hodinách a pak i požáru komínového tělesa v obci Kublov. 
Při tomto požáru nevznikla velká škoda oproti předcházejicím.  
V období vyšších teplot jsem zasahovali při požárech pod elektrickým 
vedením, požáru hnojiště u obce Březová a lesního porostu u 
komunikace ve směru na obec Líšná, Jouglovka, pak nad obcí Hředle a 
poslední zásah byl u obce Karlov, kde hořel travní porost a strom. Na 
místě jednotka prováděla hasební práce , dolnění cisterny jiné jednotky 
a pomáhala s pokácením stromu, který byl zasažen požárem. 
 Z důvodu zařazení jednotky do skupiny pro ochranu obyvatel odsouhlaseného naším 
zřizovatelem - Obcí Kublov,  jsme zajišťovali přepravu antigeních testů pro školy na okrese Beroun 
z centrálního skladu HZS Benešov a přepravu ubytovaných ukrajinských občanů z naší obce do 
zařízení ve Zdicích a další skupinu do zařízení ve Slaném. 
 Přes tuto všechnu činnost ještě děláme technické pomoci jako jsou jeřábnické práce, práce 
s mobilní plošinou, kontejnerem a cisternou jako například při proplachu kanalizace.  
 Naše činnost je zaměřena i na kulturu. Začátkem roku jsme pořádali tradiční hasičský ples, 
nemalou pomocí jsme se podíleli na pořádání čarodějnic a poslední akcí bylo technické zajištění 
hudebního odpoledne 25.6.2022. 
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 Co napsat závěrem, velké poděkování patří všem hasičům, co se podílejí na této činnosti, 
obětují svůj volný čas, aby pomohli druhým jak ve dne, tak i v nočních hodinách, pak jejich 
rodinám a též všem zastupitelům obce v čele s panem starostou za podporu naší činnosti. 
 

Velitel JSDH Kublov Martin Šmíd 
Z činnosti spolků v r. 2022 

TJ Kublov 
Ti, co si alespoň jedenkráte vyrazili s TJ Kublov na výšlap či zájezd, se mohli účastnit společného 
podvečera „ZVADLO“, a to 15.4.2022 v sále Na Slovance. Na programu byly vzpomínkové 
turistické zážitky, znalostní kvíz či hudba harmonikáře. 
V sobotu, 28.5.2022 pořádala TJ Kublov výšlap Sever. Brdy, Radnice. Pěší okružní túra dlouhá cca 
2,2 km, vedla přes vyhlídku Na oulehli a rozhlednu Na vrchách. Po obědě se pokračovalo 
zhlédnutím exteriérů Faltysova domu, Muzea a zámku Radnice. Dále se pokračovalo Březina – pěší 
okružní túra, délka cca 3,4 km, na zříceninu hradu Salon, vyhlídku a Hradiště. 
V sobotu, 24.9.2022 se uskutečnil další výšlap, tentokráte Brdy, Hřebeny. Pěší túra v délce 3,5 km 
Přírodním parkem Hřebeny a po obědě trasa 4,5 km Přírodním parkem Černolické skály 
s rozhlednou. Akce se konala za podpory Obce Kublov, která uhradila přepravu autobusem ve výši 
6.972,-Kč               Jaroslav Zíma, Hana Jungmanová 
 
Staročeské máje  
V sobotu, 21.5.2022, pořádala místní omladina, 
za podpory obce Kublov, Staročeské máje. 
K vidění bylo několik kolon svobodných 
tanečníků. Všeobecné veselí se šířilo obcí celé 
odpoledne a vyvrcholilo předtančením České a 
Moravské besedy a poražením krále. 
 
Suché máje 
V sobotu, 18.6.2022, se, za finanční podpory 
obce Kublov, konaly Suché máje. K vidění byly 
čtyři kolony dospělých a tři kolony dětí. Průvod obcí, s obecní šatlavou, pečenými domácími 
buchtami, se konal, i v nesnesitelných vedrech, od 13 h a předtančení besedy proběhlo v 18 h. 
Bezprostředně po dotančení besedy se porážel král. 
Děkujeme všem, kdo se podíleli na organizaci nebo se jinak této akce účastnili. 
 

 
Hudba na Velíze 
Tradiční jarní koncert se konal 19.června 2022, v kostele sv. Jana Křtitele na Velízu. Zazněly 
skladby J.S. Bacha, G.Ph. Telemanna a dalších skladatelů. Z účinkujících jsme mohli vidět 
Veroniku Hádkovou (hoboj) a Miroslava Pšeničku (varhany). V průběhu koncertu krátce nastínil 
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hlavní události ze života svatého Norberta z Xantén, zakladatele premonstrátského řádu, pan 
Oldřich Selucký.  
1. října 2022 se uskutečnil koncert Českých madrigalistů pod vedením V. Hádkové za doprovodu 
varhan M. Pšeničky a za účasti D. Gabriela Nissima z Francie, který promlouval o vzájemném 
obdarovávání se, tlumočil a koncertem provázel O. Selucký. 
 
Výstava obrazů Ladislavy Kučerové 
V pátek, 24.6.2022 jste mohli navštívit zahájení tradiční výstavy obrazů L. Kučerové. Úvodního 
slova se ujal pan Otomar Dvořák, hudební vystoupení pan Jan František Bartoš. Fotografie paní 
Pavlína Čeperová. 
. 
 

Tradiční 
kublovská pouť 
O víkendu, 25. a 
26.6., se za 
podpory obce 
Kublov konala 
tradiční kublovská 
pouť. Pro naše 
nejmenší i větší 
děti byly, po dobu 
obou dnů, 
připraveny atrakce 
na fotbalovém 
hřišti za Malou 
loukou a pro starší 
občany se konalo, 
v sobotu 25.6., hudební odpoledne. Vystoupily zde děti z naší mateřské školy, pěvecký sbor KUBR 
společně s pěveckým sborem při ZŠ Broumy. Dále jste mohli slyšet country kapelu Brzdaři a dále 
rockové kapely Rockfór, Overtones a SCHELINGER revival. 
Věříme, že si tato vystoupení užili občané napříč generacemi. Za zvýšenou míru hluku se 
samozřejmě omlouváme všem občanům, kteří mají své domy v těsné blízkosti konání akce, a 
děkujeme jim za pochopení. 

Jana Domanská 
Zpráva o činnosti místní knihovny 
 V červnu 2020 došlo k vyřazení více než 2000 poškozených a zastaralých knih. Některé 
knihy zde byly již před mým nástupem před 51 lety.  Všechny knihy musely být zbaveny 
igelitových obalů, které následně v deseti plných pytlech byly odvezeny do kontejnerů.  Všem 
zájemcům a návštěvníkům knihovny bylo umožněno, aby si podle svého zájmu vybrali z 
vyřazených knih. Majitel jednoho antikvariátu z Berouna si jich odvezl 400. Takto se podařilo 
rozdat cca 1000 knih.  Knihy, o které nebyl zájem, zaměstnanec obce pan Šmíd se dvěma kolegy 
odvezl do sběru.  
 Hned v r. 2020 bylo prázdné místo doplněno knihami pro děti i dospělé zapůjčenými z 
Městské knihovny v Kladně. Z Kladna nám takto vozí knihy pravidelně vždy v únoru a září.  
 Je velkou škodou pokles počtu dospělých i dětských čtenářů v posledních dvou letech. 
Potěšující byla návštěva dětí z naší mateřské školy s paní učitelkou a ředitelkou. Děti si odnesly 7 
knih, které si zde vybraly, každé dostalo záložku a pozvání do knihovny vždy v úterý od 15:30 do 
17:30 hod. Největší radost jsem měla, když si hned druhý den přišly tři děti pro knihy i s 
maminkami. Budu doufat, že přijdou i další děti a stanou se z nich malí čtenáři. Všechny čtenáře 
zdraví  
         Hana Perglerová  - knihovnice 
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Proč ten Matějka znovu nekandidoval? 
 Protože už se mě dotázalo několik občanů, proč jsem znovu nekandidoval do Zastupitelstva 
obce Kublov, považuji za nutné poskytnout vysvětlení těm, kteří o to stojí.  

 V zastupitelstvu obce už jsem od r. 2002, tedy právě je to 20 let. To nepočítám, že ještě 
předtím jsem působil jako nevolený člen přestupkové komise, ve které jsem připravoval rozhodnutí 
pro jejího předsedu. Starostou jsem se stal před téměř 14 lety dne 22.1.2009, jelikož můj 
předchůdce Zdeněk Jirásek zemřel. Nastoupil jsem v době těsně před zahájením stavby kanalizace. 
Nejdříve jsem musel řešit, že na dofinancování kanalizace scházely obci 4 mil. Kč. Starostování 
jsem začal výběrovým řízením s bankami o poskytnutí úvěru. Nakonec se mi to podařilo vyřešit bez 
zadlužení obce tím, že jsem na dofinancování podal žádost a získal prostředky ze Středočeského 
kraje. Naštěstí jsem s tím měl trochu zkušenost, neboť i hlavní šedesátimilionovou dotaci jsem na 
žádost Zdeňka Jiráska již dříve zadával tehdy ještě z domova ze svého počítače do systému Státního 
fondu životního prostředí.  Po celou dobu stavby jsem neměl volnou jedinou sobotu a neděli, neboť 
jsem musel operativně řešit záležitosti stavby, která probíhala bez ohledu na dny volna. No a u toho 
už zůstalo. Na výběr dovolené prostě nebyl čas, pokud se mělo zvládnout to, co se za posledních 
čtrnáct let zvládlo. Na podzim už musí být hotovy projekty na následující rok, aby se stihlo požádat 
o dotace, pak vždy následuje výběr dodavatele, přes léto realizace a na podzim administrativa s 
vyhodnocováním akce. První "delší" dovolenou jsem měl až minulý rok, kdy jsem byl týden u 
sestry a druhý týden doma, ale to už jsem opět řešil záležitosti obce. Za celou dobu starostování 
jsem tedy skutečnou dovolenou neměl. Má poslední dovolená s manželkou byla v r. 2008. Můj 
problém byl, že jsem se snažil maximum prací zvládnout sám, aniž bych si na to musel najímat 
nějakou firmu, čímž jsem nesledoval nějaké své uspokojení, ale minimalizaci nákladů pro obec.  
Když se zamyslím, byl jsem metařem, čističem kanalizace, nádeníkem, elektrikářem….  Za obec 
jsem sepisoval smlouvy i žaloby a zastupoval ji u soudu. Vedle toho jsem dělal činnosti, při kterých 
by se řada mých kritiků pozvracela. Nikdy jsem nečekal nějaké ocenění, jen jsem naivně doufal 
alespoň v respekt k tomu, k jakým změnám v relativně krátké době v naší obci došlo. Postupem 
doby jsme v jednom roce realizovali to, co by v minulosti stačilo na celé volební období.  
Výsledkem bylo, že čím více věcí jsem se snažil zajistit, tím více jich bylo ke kritizování.  

 Abych to ale uvedl na správnou míru, demotivující nejsou ani tak hloupé tlachy několika 
jedinců, kteří sami nikdy nic pro obec neudělali a kteří si se svými radami ani netroufli přijít na 
zastupitelstvo, aby se nezesměšnili, ale ta naprostá lhostejnost mnoha těch, pro které se snažíte něco 
zlepšit, kteří nepřijdou ani k volbám.  Opravdu bych možná spočítal na prstech ruky, kdy byl někdo 
ochoten se vyjádřit kladně k něčemu, co se v obci vybudovalo. Povzbuzením pro mou práci 
většinou bývalo vyjádření lidí, kteří z naší obce pocházejí, ale už v ní nebydlí, ale i pochvala od 
úplně cizích lidí, kteří se podivovali nad tím, co jsme to v Kublově dokázali. Žádné potěšení, ale 
spíše opovržení budili různí anonymní dopisovatelé. Jednoho z nich se mi dokonce podařilo dohnat 
k odpovědnosti za jeho lži. 

 Nečekám, že těmito řádky změním něčí názor, ostatně v současné době, a nejen v naší obci, 
převládá skepse naprosto nad vším. Bohužel je pryč doba, kdy se při každé sebemenší příležitosti 
dokázali lidé spojit a někdy i oslavit to, co se vybudovalo či změnilo. 

 To, že už nechci být starostou, jsem veřejně avizoval již na počátku tohoto roku po 
dokončení stezky mezi Kublovem a Broumy.  Můj původní záměr byl skončit ve funkci starosty 
ještě před koncem tohoto volebního období. Když jsem si ale uvědomil, co by následovalo, či lépe 
řečeno nenásledovalo, nezbylo mi než to dotáhnout až do konce, aby nikdo nemohl říkat, že jsem od 
něčeho utekl.  Hlavní motivací bylo, že jsem chtěl dokončit to, čím jsem jako starosta začal, a to 
kanalizaci.  

 Ano, čtete dobře, projekt stavby kanalizace neskončil kolaudací v r. 2010, ale teprve před 
několika dny, kdy mi bylo Státním fondem životního prostředí, který byl poskytovatelem dotace, 
potvrzeno splnění všech povinností. Až do současné doby jsem pravidelně musel dokladovat 
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udržitelnost projektu.  Jak jsem již na jiném místě zmínil, chtěl jsem také ještě dosáhnout vydání 
rozhodnutí o povolení k vypouštění vyčištěných odpadních vod, což se mi podařilo.  

 Aby mým nástupcům provozování kanalizace nečinilo vážnější problémy, snažil jsem se je 
pravidelně informovat o rozsahu administrativní činnosti, která je s tím spojena. Uklidňuje mě, že 
jsem to asi až přehnal, když mě letos jeden zastupitel dokonce musel napomenout, že jim to opakuji 
každý rok.  

 Stejně tak jsem se snažil budoucí zastupitelstvo připravit i na to, že jim někdo bude muset 
zajistit právní servis. To se podařilo a již došlo k uzavření smlouvy s jednou advokátní kanceláří o 
zastupování naší obce. Samozřejmě to zadarmo nebude.  Jen když jsem se zamyslel, kolik jsem asi 
tak mohl obci ušetřit při obvyklých paušálních a mimosmluvních odměnách za právní zastoupení, 
které pravidelně platí okolní obce, došel jsem k částce přes jeden milion korun.  

 Jelikož jsem poslední léta nežil ničím jiným, než jsou záležitosti obce, samozřejmě mi 
nebylo lhostejné, zda bude v mé práci někdo pokračovat. Pravidelně jsem se proto dotazoval kolegů 
zastupitelů, které jsem si v minulosti do jednoho vybral, zda již pracují na sestavení kandidátky a 
volebního programu. Považoval jsem za samozřejmé, že se sestavení kandidátky ujme někdo ze 
stávajícího zastupitelstva, který si rozhodne o tom, koho jako svého budoucího spolupracovníka 
osloví. Po několika dotazech mi konečně došlo, že není zájem se mnou věc probírat. Jediným, kdo 
mi na rovinu sdělil, že bude kandidovat, byl pan Šafránek, následně mi to sdělil ještě pan Berka.  O 
tom, že někteří mí spolupracovníci sestavili celou kandidátku a o tom, jaké má složení, jsem se 
dozvěděl, až když jsem si na Městském úřadě v Berouně převzal vytištěné hlasovací lístky. 

 Popravdě jsem rád, že už mě nikdo ani jako člena zastupitelstva nepotřebuje, protože i 
kdybych již žádnou funkci nevykonával, stejně by byla dovozována moje odpovědnost, ale 
tentokrát již za rozhodování a činnost někoho jiného. Oddychne si moje rodina a já budu mít 
konečně čas věnovat se rodině a svým záležitostem.  

 Do budoucna jako problém vidím malou ochotu občanů jít pro obec něco dělat, natož 
projevit ochotu být členem zastupitelstva. V minulosti bylo obvyklé, že se hlavních funkcí při řízení 
obce ujímali ti, kteří již několik let členy zastupitelstva byli a něco o řízení obce věděli a něco pro 
obec i vykonali. Nedovedu si představit, že by někdo byl tak odvážný, že by se nechal zvolit do 
nějaké významnější funkce, aniž kdy byl zastupitelem nebo dokonce aniž by se někdy jako host 
jednání zastupitelstva zúčastnil. Každopádně je dobře, že se podařilo nové tváře získat a budeme 
jim držet palce, aby v práci pro obec zůstali.  

 Rozhodně neodcházím s žádnou lítostí, protože ani těch několik nejusilovnějších kritiků 
všeho nového nezmění fakt, co se v obci za poslední leta vybudovalo a možná to jednou i někdo 
kladně ohodnotí. Jedna moje kolegyně tvrdí, že vděčnost občana s výsledkem činnosti starosty se 
většinou nedožije večera. To, co pravděpodobně skončí, je zastoupení naší obce v nejvyšších 
orgánech Svazu měst a obcí ČR, kde jsem zastupoval obce z ORP Beroun a Hořovice (okr. 
Beroun).  

 Občanům obce přeji, aby byla naplněna jejich očekávání. Současně by si ti zodpovědnější 
měli uvědomit, jak důležitá je podpora obce, byť se jim v jednotlivostech nemusí něco líbit. Ono by 
se totiž opravdu mohlo stát, že už nikdo nebude ochoten převzít na sebe roli fackovacího panáka, 
kterým namnoze starosta je, protože téměř všichni jsou znalci toho, co by měl dělat a jak se to má 
dělat. No, a to by mohlo znamenat, že Kublov zmizí z mapy, možná budeme Broumy a není 
vyloučeno, že třeba Žebrákem či Zdicemi. Snaha omezit počty samospráv je zjevná a kdo sleduje 
zprávy, musel zaznamenat, že opět se stalo terčem kritiky některých politiků, že je u nás 6.250 obcí.   

 Novému starostovi přeji, aby ostatní zastupitelé pochopili, že to na obci není tak, jako v 
našem parlamentu a že tam jsou především proto, aby mu byli nápomocni v jeho práci. Na tak malé 
obci není prostor pro politikaření. Nápomocí rozumím skutečnou, nikoli jen slibovanou a 
donekonečna oddalovanou pomoc, jejímž důsledkem může být i zablokování realizace záměru.  
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 Zastupitelé by měli být připraveni i k tomu, že budou muset občanům vysvětlovat a 
zdůvodňovat někdy i nepopulární opatření, pro která třeba sami hlasovali, ale nedovedou je pak 
obhájit. To platí i při vyřizování konkrétních požadavků občanů, kdy starosta musí najít tolik 
odvahy, že požadavek občana odmítne, pokud je v rozporu se zájmy obce. Samozřejmě musí počítat 
s tím, že časem začne pozbývat na popularitě, protože většinou tím proti sobě postaví ne 
jednotlivce, ale někdy i celou řadu na něj navázaných občanů obce. To je bohužel úděl starosty 
malé obce, za kterého v takových věcech nerozhodují úředníci, jako je tomu ve městech.  

 Doufám, že nejsem osamocen v názoru, že funkce starosty by se měl ujmout kandidát, který 
se nechal zapsat jako lídr vítězné kandidátky, kterému dali voliči svou důvěru. Současně si 
nedovedu představit, že by provoz takové obce, jako je Kublov, nezajišťoval uvolněný starosta či 
místostarosta, který se bude nikoli jen o úředních dnech, ale denně záležitostem obce plně věnovat. 
Správa obce velikosti Kublova nemůže být při zachování současného rozvoje vykonávána jako 
jakýsi "vedlejšák" k jinému zaměstnání, pokud na tyto činnosti nebudou za prostředky obce 
najímány komerční subjekty. O to méně by však zbývalo prostředků na rozvoj obce. Jeden 
z projektantů, který naší obci významně pomáhal už za předcházejícího starosty, k mému 
starostování řekl: "Pane starosto, vy jste tu nasadil tak vysokou laťku, že už to po vás nikdo nemůže 
převzít". Nikdo, ale jak se určitě i ukáže, není nenahraditelný, a i já jsem dělal chyby. Starostování 
je totiž řemeslo na plný úvazek, kterému se nikdo za jedno volební období nenaučí. 

 Zastupitelstvu i novému starostovi přeji, aby svým voličům předvedli, že dovedou nejen 
zvládnout to, co jsem dělal, ale ještě mnohem víc.  

 Možná je na místě i ty občany, kteří se o to 
nikdy nezajímali informovat, jaké prostředky jsou 
přenechávány novému zastupitelstvu na účtech obce. 
Část těchto prostředků je vázána na obnovu kanalizace.  

 Bylo by jednoduché získat přízeň občanů 
utracením prostředků, které byly nashromážděny za 
činnosti předchozích zastupitelstev.  Nebylo to 
zadarmo, stav prostředků obce byl podmíněn značným 
úsilím vždy co možná největší podporu získat z 
dotačních prostředků a prostředky obce užívat na dofinancování. Kdo něco ví o administrativní 
náročnosti související s dotacemi, ví, co to znamená, a to nejen při jejich získávání, ale následně i 
při dokládání udržitelnosti jednotlivých projektů.  

 Nevěřím, ale že by k něčemu takovému došlo a doufám, že i nové zastupitelstvo se bude 
snažit, když už ne rozšiřovat, tak alespoň v dlouhodobějším horizontu udržovat příznivou bilanční 
situaci u peněžních prostředků obce.  

 A ještě něco k novým zastupitelům, i když jim v tom radit nebudu.  Neberte proboha za 
bernou minci, kdo kolik jste získal hlasů a bylo by na škodu, kdyby se tím některý ze zastupitelů 
nechal odradit například od převzetí nějaké funkce v zastupitelstvu.  Při vší úctě k voličům, většina 
z nich vůbec nevychází z konkrétní povědomosti o vaší práci, o které někteří nic nevědí a někdy se 
jedná o pocitové rozhodnutí učiněné jen několik minut před úpravou hlasovacího lístku pod vlivem 
nejrůznějších dojmů. Tím rozhodně neodsuzuji systém voleb, protože jak říkal i Winston Churchill 
nic lepšího neznáme. Počty přidělených hlasů ale namnoze nejsou v přímé úměře k množství a 
významu zastupitelem pro obec v minulosti vykonané práce.   

A co dál? Je pro mě potěšující, že až na instalaci obnovitelných zdrojů jsem ve volebním programu 
nového zastupitelstva nenalezl nic, co by se už dříve nedělalo. Asi by se mělo ještě uvážit, co dál s 
Pěnkavkou. Předchozí diskuse vždy skončily tím, že když nemáme využití, je zbytečné do ní 
vynakládat prostředky. Možná je právě v tomto případě příležitost dotázat se občanů. 

A jelikož končím ve funkci starosty, dovolím si pro budoucnost následující připomenutí toho, 
co se za mého starostování od r. 2009 v obci Kublov změnilo. Poděkování patří i předchozím 
zastupitelům, kteří mě v minulosti při realizaci dále uvedených akcí podporovali. 

Přehled stavů na účtech obce Kublov 

Název banky  stav účtu k 31.8.2022 

KB a.s. 26 207 671,15 Kč 

ČS a.s. 919 729,50 Kč 

ČNB 13 234,48 Kč 

Celkem  27 140 635,13 Kč 
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2009 Začátky stavby kanalizace nebyly lehké 2012 kříž u cesty na Veliz 

  

2013 celková rekonstrukce MŠ s výměnou oken 
a kotle, instalace podlahového topení, zateplení 

2014 asfalt, Chaloupky, u MŠ, pod kinem,  
u tenisových kurtů, Podskalí, Malá Louka 

 

 

 

2014 oprava křížku u zvoničky 2014 rekonstrukce pomníku J.L.Zvonaře 

  

2014 Rekonstr. střechy MŠ a oprava stř. OÚ 
2015 zateplení obecního úřadu a  

zakoupení domu J.L. Zvonaře za 1,5 mil. Kč 
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2016 rekonstrukce garáže V Hoře 2016 zakoupení Slovanky za 2,5 mil. Kč a 
výměna oken 

   

2017 Obecní dům čp. 35 výměna oken a vrat 2017 asfalt pod vodojemem a ke stráni 

   

2017 park dokončujeme s pomocí dětí z MŠ 2018 obec postavila novou hřbitovní zeď 

    

2018 křížek a cesta na Veliz 2018 úprava za fotbal. hřištěm a u vodojemu, 
        altány u vodojemu a za Velizem 
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2019 zakoupeno nákl. voz. za 723.580 Kč 2020 Asfaltování pod vodojemem k fotbal. 
hřišti, Chaloupky, v ul. nad mateřskou školou 

 
 

2020 poldr pod cihelnou 2021 polní cesty, část obec, část SPÚ 

   

2021 stezka pro chodce a cyklisty do Broum 2021 - 2022 Zátiší – nová zástavba 

        JUDr. Josef Matějka – starosta 

*****  

Kandidáti zvolení ve volbách do Zastupitelstva obce Kublov: Krauz Pavel, Špiryt Michal, 

Ing., Domanská Jana, DIS., Kapal Tomáš, Ing., Müllerová Eva, Pelc Jiří, Mgr., Jirásek Petr, 

Ing., Schovánková Zuzana, Zima Zbyněk, Ing. 

Všem nově zvoleným zastupitelům přejeme hodně úspěchů při nelehké práci.  


